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El govern de la Generalitat afirma que 
aquest és el pressupost més social de la 
història, però les dades ho desmentei-
xen.
Els pressupostos del proper any 2014 i 
que han pactat en el Parlament de Cata-
lunya CiU i ERC consoliden les retalla-
des pressupostàries practicades aquest 
any 2013 i que, gràcies a la pròrroga 
pressupostària pactada entre ambdós 
partits, ha estat impossible discutir.
Podem afirmar que han estat retallades 
clandestines però que han afectat als 
serveis públics, eliminació i baixada en 
la qualitat. Estem davant d’un desman-
tellament de l’estat del benestar.
La despesa social per al 2014 que es des-
prèn dels comptes retorna a nivells de 
l’any 2004. Hem retrocedit una dècada, 
amb més de 2.000M € en retallades; 
la despesa en salut cau un 22,46 %, en 
ensenyament un 28,05 % i en benestar 
social i família un 23,89 %. 
No es prioritzen les polítiques socials, 
que són les que més han patit les re-
tallades del Govern des de l’any 2010, 
al contrari, es mantenen a uns nivells 
intolerables de degradació, el que pro-
voca, entre d’altres, increments de les 
llistes d’espera sanitàries, increments 
d’alumnes a les aules mentre es con-
tracten menys mestres o la progressiva 
laminació de serveis tan importants 
com les llars d’infants municipals.
D’altra banda, la inversió en infraes-
tructures és inferior a la que es va rea-
litzar el 1998 i això tindrà efectes des 
del punt de vista de la competitivitat de 
l’economia de Catalunya a mig termini. 
Tampoc hi ha una orientació de cap a 
on van adreçades les prioritats en eco-
nomia i política industrial, ni com fixar 
un camí per superar la crisi i les seves 
conseqüències dramàtiques en termes 
d’atur.
Després de quatre anys de govern, 
no hi ha excuses. Aquest pressupost 
que aprovarà CiU i ERC no millorà el 
desastre de la despesa del 2013, i no 
contribueix a millorar les expectatives 
de la nostra economia i de la creació de 
llocs de treball.

Jordi Terrades i Santacreu
Portaveu del PSC a l’Ajuntament de Granollers

El passat mes d’octubre es va celebrar un 
ple amb denominació d’origen: el ple de les 
Ordenances Fiscals. Un any més, cap de les 
nostres propostes va ser acceptada. El rao-
nament que utilitzen és que amb les nostres 
propostes, disminuirien els ingressos, i que 
una cosa és governar i l’altra és estar a la 
oposició. 
Dues observacions: com pot imaginar 
l’equip de govern, no farem propostes per 
augmentar els impostos! En segon lloc, el fet 
que el govern central de Madrid hagi pro-
rrogat per dos anys més l’augment del 10 % 
de l’impost de l’IBI, fa que l’Ajuntament de 
Granollers recapti de més, per aquest any, un 
milió sis-cents mil euros. Nosaltres entenem 
que amb aquests beneficis extres bé podrien 
tenir un detall i afavorir més els sacrificats 
ciutadans que cada vegada s’han de rascar 
més la butxaca. 
Per exemple: som la ciutat que tenim la 
taxa per ocupació d’ús públic amb taules 
i cadires (altrament dit les terrasses) més 
elevada respecte les ciutats de la nostra mida. 
Demanàvem una reducció en un 15 % de la 
taxa (i encara seriem de les més cares!) Res.
Demanàvem una disminució del preu de la 
zona blava, així com la gratuïtat durant el 
mes d’agost (excepte la setmana de la Festa 
Major) tal com ho fan la majoria de pobla-
cions i que l’horari de pagament comenci a 
les 9 del matí en comptes de les 8. Res.
Demanàvem una bonificació del 50 % de 
la quota per obres i dels assabentats que 
tinguin com a finalitat obrir una activitat 
comercial o oficines. Bonificacions excepcio-
nals en èpoques excepcionals. Res.
Demanàvem la modificació de la taxa 
d’escombraries, en el sentit que la capa-
citat econòmica de les persones ja tributa 
per altres vies i, per tant, el que ha de ser 
d’estricta aplicació és “qui més embruti, qui 
més pagui”. Res.
Demanàvem una bonificació del 95 % de 
l’IBI i la plusvàlua per a les famílies afectades 
per processos de desnonaments. Res.
Demanàvem un 5 % de descompte en 
els preus públics per l’ús d’instal·lacions 
esportives i culturals, les instal·lacions de 
les escoles, els serveis i assessorament del 
Museu, etc. Res. 
D’aquestes i de moltes altres peticions: res 
de res. Com diu el conseller Homs: nasti de 
plasti.

Convergència i Unió 

El passat 27 d’octubre es van aprovar les 
modificacions de les Ordenances Fiscals 
per al 2014 amb els vots a favor del PSC, 
l’abstenció d’AG i els vots en contra del PP, 
CiU i ICV-EUiA. L’equip de govern demana 
a l’oposició que presentem propostes, però 
la veritat és que serveixen de molt poc, o 
de res.
Com pensaven acceptar alguna modificació 
proposada per l’oposició si dies abans de 
la reunió ja vèiem publicada als mitjans de 
comunicació la notícia informant de les 
novetats en les ordenances fiscals de 2014?
De les 18 propostes que el nostre grup va 
fer a l’equip de govern no se’ns va acceptar 
cap.
Caldria recordar-ne algunes que creiem 
importants:
Volíem crear dos nous trams de la super-
fície del local a ocupar per a les taxes de 
llicència d’activitats, per tal que es pagués 
proporcionalment per m2, i no s’hagués de 
pagar el mateix per un local de 20 m2 que 
per un de 1000 m2.
Una altra sol·licitud que també va denegar 
l’equip de govern va ser la petició de gra-
tuïtat del servei de teleassitència; tenint en 
compte que la majoria d’aquestes persones 
tenen una pensió amb la qual no tenen 
ni per fer front a les necessitats bàsiques, 
qualsevol deducció, per petita que sigui, és 
vital. Creiem que això suposa una despe-
sa mínima per a les arques municipals, i 
més tenint en compte el superàvit que té 
l’Ajuntament.
I per últim volem esmentar un altre punt 
que el nostre grup va demanar: la rebaixa 
de l’IBIU un 10 %, per compensar així la 
pujada de l’Estat. Però, l’equip de govern 
va tirar-se les mans al cap al·legant que no 
era possible anar en contra de la llei. I és 
que aquesta excusa no val perquè és total-
ment legal rebaixar el tipus de gravamen 
per situar-lo al 0,972 % enlloc de l’1,069 % 
com es va aprovar, molt a prop del màxim 
autoritzat que és de l’1,1 % i, per tant, 
molt lluny del mínim que està fixat al 0,6 %.
Cal recordar a l’equip de govern que 
d’altres municipis sí que han baixat l’IBIU; 
el Partit Socialista et sent, però no t’escolta. 
O dit d’una altra manera: podent baixar 
aquest impost un 10 % no ho fan.

fermí Gutiérrez Martínez
Portaveu Grup Municipal Partit Popular 
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